
 
De Vaste Kamercommissie voor Economische Zaken  

van de Tweede Kamer der Staten-Generaal 

t.a.v. de heer E. Ziengs, voorzitter en de heer D.S. Nava, griffier  

Postbus 20018 

2500 EA  DEN HAAG 

 

Verzonden per e-mail: griffie.ez@tweedekamer.nl 

 

Veenendaal, 24-10-2017  

 

 

 

Geachte heren Ziengs, Nava en leden van de Commissie, 

 

Groot Nieuws Radio is het christelijke radiostation van Nederland. Als je naar ons station luistert dan wordt het direct 

duidelijk: wij geloven in God! Maar er is meer; we geloven namelijk ook in DAB+. Daarom zijn we al jaren betrokken bij de 

ontwikkelingen van digitale radio.   

 

We zijn sinds 2007 in het hele land te horen via de middengolffrequentie 1008 AM. Hiermee bereiken we vele 

honderdduizenden luisteraars. In 2015 wonnen we de Gouden Radioring, door in de finale Radio 2 en Slam FM te verslaan, 

met onze programma “Blessings”. Vanaf 2015 maken we ook gebruik van DAB+ door middel zgn. ’allotment 6b’, dat 

gekoppeld is aan onze middengolfvergunning. Dat dekt een deel van Nederland. Daarnaast hebben we tot september 2017 

gebruik gemaakt van restcapaciteit elders in het land, op de zgn. Bovenregionale kavel, BRK, zodat we in 4 van de 5 

allotments via DAB+ te horen waren. Vanaf september 2017 zenden we volledig landelijk uit op DAB+ d.m.v. een 

overeenkomst met BNR Nieuwsradio.  

Voor ons is het – misschien nog wel meer dan voor de andere spelers in de markt – van groot belang dat de ingezette 

digitalisering zich verder doorzet. Zoals u weet, wordt de mast waarop onze middengolfuitzendingen plaatsvinden, 

afgebroken. Daarom moet onze middengolfzender worden uitgeschakeld per 1 januari 2019. Voor ons betekent dit dat we 

in de ether dan alleen nog via DAB+ te ontvangen zijn en dat we dus vol (moeten) inzetten op DAB+.  

 

Tot op heden zijn we overwegend positief over de uitrol van DAB+; het ontwikkelt gestaag en 13% van de luisteraars is om. 

Er zijn echter ook nog wel een aantal verbeterpunten te noemen om de resterende 87% over te halen naar DAB+, die we 

graag onder uw aandacht brengen. 

 

Op dit moment zijn de DAB+ frequenties schaars, waardoor wij genoodzaakt zijn tot een huurconstructie met BNR 

Nieuwsradio in plaats van – zoals onze voorkeur heeft – te beschikken over een eigen landelijk DAB+ kanaal. Hoe goed de 

relaties met BNR ook zijn, we zijn wel van haar zendvergunning afhankelijk en van de beperkte capaciteit die daarop 

beschikbaar is. Wij zouden in de toekomst daarom graag wel over een eigen volwaardig kanaal beschikken, met landelijke 

dekking. Dat dit kanaal uit één landelijke frequentie bestaat, is erg belangrijk voor onze luisteraars onderweg; dus zonder 

dat we overschakelproblemen hebben tussen de verschillende gebieden, zoals wel in het verleden bij het “BRK” zo was. 

Ook zouden we in de toekomst graag meerdere (extra) stations via DAB+ willen distribueren; daarvoor zijn extra kanalen 

nodig, maar die zijn er op dit moment (ook) niet. Er is dus meer frequentieruimte nodig voor landelijk gebruik. GNR staat 

daarin niet alleen; er zijn meer spelers in de markt die zo’n landelijk kanaal zouden wensen. 

De constructie met de regionale allotments (het BRK) waarbij de vele verschillende vergunninghouders gezamenlijk tot een 

samenwerkingsovereenkomst moeten komen, is een lastig en langdurig proces gebleken. De belangen van publieke en 

commerciële, regionale en lokale partijen liggen simpelweg te ver uit elkaar; de een wil meer investeren dan de ander, 

anderen willen sneller uitrollen en weer een ander verschilt over de vereiste ontvangstkwaliteit van het netwerk. Daarom 

hebben wij gekozen voor het staken van uitzenden via het BRK en gekozen voor uitzending via de capaciteit die BNR ons 

beschikbaar stelde. Maar voor Layer 7 dreigt nu hetzelfde: meerdere allotments die vervolgens opgeknipt worden, waarna 

veel eigenaren ontstaan, die er onderling met elkaar uit moeten zien te komen. En een bitrate die te laag is voor wat onze 

luisteraars graag willen, en die wij zelf nodig achten. Onze aanbeveling voor de toekomst is om dit proces te 

vereenvoudigen en alleen nog partijen aan elkaar te koppelen die hetzelfde belang hebben, plus de bitrate te verhogen.  

 

Het is voor de luisteraar van groot belang dat we de technische mogelijkheden van DAB+ ten volle benutten. Dit start met 

het aanbieden van zoveel mogelijk beschikbare frequentieruimte voor radiostations, een zo groot en divers mogelijk 

aanbod, goede landelijke dekking (zowel binnen als buitenshuis), het aanbieden van de hoogst mogelijke audiokwaliteit en 
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het benutten van de extra opties die DAB+ biedt; zoals het meesturen van aanvullende programma- en zenderinformatie.  

 

In onze visie moet het voor iedere radiopartij met landelijke ambities, mogelijk zijn om onder dezelfde voorwaarden een of 

meerdere DAB+ frequenties te bemachtigen. Juist deze investeringen in DAB+ zullen het succes en het tempo bepalen. 

Want hoe meer stations in hoge kwaliteit via DAB+ te beluisteren zullen zijn, hoe aantrekkelijker het voor de consument 

wordt om de overstap van FM/AM naar DAB+ te maken.  

 

Wij sluiten ons dan ook aan bij de aanbevelingen uit het plan van Broadcast Partners om meer frequentieruimte 

beschikbaar te maken. Als het beter kan dan wat er nu ligt, dan moet dat betere wat ons betreft opgehaald worden. Voor 

Groot Nieuws Radio, voor de markt en DAB+ en vooral, voor de luisteraar.  

 

Graag lichten we onze visie toe tijdens het rondetafelgesprek op 31 oktober.  

 

Met vriendelijke groet, 

 
Wilfred Hardeman 

Directeur 

 


